
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Stine L. Brøgger (næstforperson), Charlotte Vendelboe, Sophie S Kristensen 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (forperson), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Anita Friis, 

Karen Bech-Pedersen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep. Daniel 8A og David 9B/Sebastian 4A 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
22.01.2024 kl. 18-20 

Fraværende/afbud: Charlotte, Semine 
 

1. 

18:00 
Informationer 
Ungerigsdag. Vi fik 5000 kr. til ny vandfontæne. 
Trafikkampagne og hullerne i vejen (Niels/Robert) 
Endnu er der ikke gjort noget officielt – men heldigvis har en forældre udbedret de største 
huller. Kys og kør kampagne afventer en god anledning (trivselsdag?) 
Skolestart 2024. Status 
Foreløbig er de 18 tilmeldte skolestartere 
Normering Børnehus. De officielle normeringstal er udregnet. Vuggestue 2,9 barn pr. 
voksen og børnehave 5,7 barn. Det er jo bedre end ”normen”. 
Oplæg Syddjurs bestyrelser mm. 9/4. Hvem deltager? 
Stine, Birthe, Mathilde, Lars er foreløbige deltagere 
Gruppeprøve tysk. Til orientering har vi tilmeldt os forsøg med gruppeprøve. 
Formel orientering. Gælder nuværende og kommende  9. årg. Udtræksprøve.  
Stillingsopslag i børnehus. Samtaler 29/1.  
Der er ansøgningsfrist 23/1. Foreløbig over2 0 ansøgere. Samtaler mandag fra 13.30 – 
17.00.  
Fællesspisning. Vi har fået midler til foråret 2024.  
Vi fortsætter sandsynligvis efter samme model, som tidligere anvendt. 
Brugertilfredshedsundersøgelsen. Hvad kan vi lære? 
Lars efterspørger specifikke resultater for vores skole, så vi forhåbentlig kan målrette 
forbedringstiltagene.  

2. 
18:10 

Gruppedrøftelser henholdsvis Børnehus og Skole (se ref. 24/10-23) 
Børnehus. Prioriter blandt følgende 4 emner: 
2A. Informationsniveau & synlighed af bestyrelsen 
Der er taget udgangspunkt i skrivelse til nye forældre – og justeret på den i forhold til 
hvordan forældre kontaktes og informeres, inspirationskatalog til madpakker. 
Ønske om at præsentere bestyrelsen og præsentere de områder, der arbejdes med. 
2B. Forældreinddragelse (bl.a. forældrekaffe og arbejdslørdag 27/4) 
2C. Velkomstpjece 
2D. Sansepolitik 
 
Skolen. Prioriter blandt følgende: 
2E. Bestyrelsens deltagelse til forældremøder, arr. etc. 
Drøftelse: Forslag om at bestyrelsen faciliterer punkter til diskussion på forældremøder. Det 
er en god tanke – kræver dog nok en kvalificering af bestyrelsen i forhold til områder og 
håndtering. Der kan som udgangspunkt anvendes eksisterende samtalekort. Emnerne kan 
være almene og ret overordnede spørgsmål. Som udgangspunkt vil det være fint at starte 
med de yngste årgange – så det indføres som en ny model/kultur. Bestyrelsen henvender 
sig til indskolingens forældrerepræsentanter (f.eks. i nyhedsbrev). Samtale kort fra f.eks. 
Red Barnet kan inddrages. 
2F. Lejrskole/skolerejser 
Det eksisterende princip omkring Lejrskole/skolerejser blev drøftet. Det er et ønske at 
tydeliggøre, at det er et område, der prioriteres på skolen – Ledelsen udarbejder forslag til 
nyt princip.  



 

 

2G. Evaluering af ”Ny Rosmus Skole” 
Vi er på skolen i gang med at evaluere de nye tiltag. Forældrene anbefaler at alle forældre 
på skolen spørges. 
I bestyrelsen vurderer forældrerepræsentanterne de nye tiltag meget positivt. De færre skift 
giver mere effektivitet og tilbagemeldingen fra børnene er, at de er bedst med de teoretiske 
fag om formiddagen. Børnene virker til at være glade for den rolige start med 
morgenbåndet, og de synlige tilsyn i pauserne giver tryghed. 
Forældrene er glade for den mere varierede skoledag og tiltagene med praktiske og 
projektorienterede arbejdsformer. 
 
Gruppedrøftelsen afsluttes med kort gensidig orientering. 
Der var enighed om at fortsætte denne arbejdsform på de følgende bestyrelsesmøder. 

3. 

18:55 
Nyhedsbrev fra bestyrelsen? 
Drøftelse og beslutning 
Drøftelse af hvordan forældrene informeres i et mere vedkommende og målrettet sprog. 
”Den gode historie” – orientering om tiltag i den forgangne periode – f.eks. kvartalsvis.  
Forslag om at der efter hvert bestyrelsesmøde udtrækkes de vigtigste punkter fra referatet 
til videreformidling i et nyhedsbrev.  
Vigtigt, at det ikke bliver for teksttungt – 1. udsendelse skal ske snarest.  
Der arbejdes videre med 1. nyhedsbrev fra bestyrelsen – udkast kommer på næste best. 
Møde (Robert og Stine). 
Emner til første udgave kunne bl.a. være svømning, kor, klubben/SFO og eventkalender. 

4. 
19:10 

Budget 2024-25 
Skolen. Som bekendt blev de varslede besparelser i 2024 fjernet bortset fra 
kompetenceudviklingen. Fra 1. august 2024 ophæves overgangsordningen for ”pengene 
følger eleven”. Det betyder, at vi samlet set får en tilførsel af ressourcer. 
Vi forventer til gengæld et fald i elevtallet, da en stor årgang forlader os og en mindre 
kommer ind i 0. 
Lars orienterede i detaljer om overgangsordningen for elever placeret i specialtilbud – 
hvilket betyder, at skolen får tilbageført ressourcer.  
Børnehus. Vi forventer en del færre vuggestuebørn og en smule flere i børnehave. Samlet 
set betyder det en del færre ressourcer. Billedet kan dog sagtens ændre sig efterhånden 
som nye bliver født. 
I Børnehuset justeres budgettet månedsvis – men det er blevet lettere at overskue – være 
præcis i det nye system. 
Det er blevet dyrere for institutionen at have medarbejdere på barsel.  

5. 
19.25 

Skoleudviklingssamtale 
Vi skal have besluttet et referat til hjemmeside/offentliggørelse. 
Anita fortalte om mødet med konsulenter og skolechef. Det var overordnet en god og 
spændende oplevelse. 
Referatet godkendes. 

6. 
19:35 

Klubben (Robert) 
Orientering og drøftelse 
Punktet udgår. 

7. 
19:45 

Datoer kommende møder 
Drøftelse og beslutning. 
Ny møderække bliver mandage kl. 18.00 den 26/2, 8/4, 13/5 og 10/6 

8.  
19:50 

Foto af bestyrelsen til opslag/plakat 
Vi bestemte sidste gang at udarbejde en plakat. Medbring/send foto eller sæt håret – så 
tager vi billedet på stedet. De der ikke blev fotograferet sidste gang, bliver det denne gang. 
 



 

 

9. 

19:55 
Kalender og indhold kommende møder 
Næste møder.  
Indhold kommende møder: 
Toiletforhold for de mindste elever (Sophie), nyhedsbrev (Robert/Stine), gruppedrøftelser, 
brugertilfredshedsundersøgelse (udgår da vi ikke kan få yderligere data), 
 

10. 
19:59 

 

Evt. 
Er der snart behov for en indvendig renovering af Børnehuset – vægge og gulve.  
Gulvfirma inviteres forbi ift. vurdering. 
Forslag om at se på gulvarealet i indskolingens garderobe – det er meget vådt og beskidt i 
denne tid.  
 
 

 


